

## مؤشر بيئة العمل التمريضي The Nursing Work Environment Index (NWEI)

The nursing work environment index (NWEI) contributes to raising the rates of nurses' job satisfaction, retention, and affiliation within healthcare institutions at Ministry of Health. The NWEI also empowers nurse managers and executives to make effective administrative decision-making that affects the nurses' productivity, performance improvement, and consumers' satisfaction.

By measuring the nursing work environment index with the following five international indicators:

- Staffing and Resource Adequacy
- Collegial nurse –physician Relations
- Nurse Manager Ability, Leadership & Support
- Nurse Foundations for Quality of Care
- Nurse Participation in hospital Affairs

We highly appreciate for your nurses their willingness to participate in this survey, which will contribute to improving work environment, increasing nursing attractiveness, providing safe care, and retaining staff nurses.

Disclaimer: The survey answers do not include personal data and information provided will only be used for quality improvement purposes.

Click on the link to complete the survey: https://hsp.moh.gov.sa/Survey/trQ8ycM9ieA1

Thank you,

تسهم مؤشرات بيئة العمل الخمسة في زيادة الرضا الوظيفي ورفع معدلات الاستبقاء بين الكادر التمريضي العامل في منشآت وزارة الصحة. كما تسهم في دعم الإدارة التمريضية وإشراكهم في صناعة القرار والذي يؤثر بشكل مباشر في زيادة الإنتاجية وتحسين مستوى الأداء بصورة مستمرة ورضا المستفيدين من الرعاية الصحية.

تقاس بيئة العمل التمريضية من خلال المؤشر ات الخمسة التالية المعتمدة:

- كفاية الموارد البشرية والإمدادات الطبية.
- العلاقات المهنية بين الممر ضين و الأطباء.
  - القدرات القيادية والإدارية والدعم.
- الاساسيات المعرفية عن الجودة والرعاية.
- مشاركة إدارة التمريض في قرارات المستشفى.

نثمن مشاركة طاقم التمريض في هذا الاستبيان والذي نأمل أن يسهم في تحسين بيئة العمل وتقديم رعاية تمريضية آمنة ومحفزة وتحقيق مستهدفات رفع جاذبية بيئة العمل واستبقاء الكادر التمريضي.

تنويه: لا يتطلب الإجابة عن أسئلة الاستبيان تقديم أي بيانات شخصية، ولن تستخدم الإجابات والبيانات الواردة إلا لأغراض تحسين الجودة.

اضغط على الرابط التالي للمشاركة:

https://hsp.moh.gov.sa/Survey/trQ8ycM9ieA1

شكرًا جزيلاً.